
  

ZAPISNIK 

sa 33. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 29. lipnja 2016. 

godine, s početkom u 19.00 sati u uredu općinskog načelnika. 

NAZOČNI  vijećnici: Tonći Šarić, Margaret Hropić, Tonči Grgurević,. Ljubo Jurica,  
Stjepan Jurica   

ODSUTNI: Ivan Ivelja., Ivan Čučević,  Annette Mufić Trojković i Anita Jančić Lešić. 

OSTALI NAZOČNI: Leo Katić, načelnik, Lučijano Sangaleti, direktor poduzeća 

Komunalac,  Dino Katić, djelatnik na stručnom osposobljavanju  i Zdenko Barbić.  

Predsjednik Ljubo Jurica je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici 

nazočno pet vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati pa je predložio sljedeći  

DNEVNI RED: 

1. Komunalac d.o.o.- Izvještaj o poslovanju za razdoblje od 01.01.2015. do 

31.12.2015. 
2. Vodovod i odvodnja Lastovo d.o.o. – Izvještaj o poslovanju za razdoblje od 

16.03.2015. do 31.12.2015. godine, 
3. Vijećnička pitanja. 

Ovako predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 

RAD PO PREDLOŽENOM DNEVNOM REDU 

TOČKA 1.  KOMUNALAC d.o.o. – IZVJEŠTAJ O POSLOVANJU ZA RAZDOBLJE 
OD 01.01.2015. DO 31.12.2015. 

LJUBO JURICA:  Za ovu točku je nazočan direktor Komunalca d.o.o. Izvolite. 

LUČIJANO SANGALETI: Drago mi je da smo se sastali. Ja bih prošao Izvješće o 

poslovanju kroz RJ i nešto bih ukratko rekao o poslovanju i za kraj ako imate pitanja da na 
njih odgovorim. 
RJ Pekara je funkcionirala uredno i redovno obavljala radne zadatke za koje je oformljena. 
Kroz 2015. godinu u zimskom periodu smo pekli kruh 6 dana u tjednu, dok smo u četiri 

ljetna mjeseca pekli svaki dan, odnosno 7 dana u tjednu smo pekli kruh. Proširili smo 

asortiman proizvoda, uveli smo asortiman raznog pecima i maloprodajni dućan što nam je 

uvelike pomoglo u poslovanju  što će se vidjeti i u financijskom izvješću. Djelatnici su u 

potpunosti osposobljeni za rad na siguran način i imaju certifikate i ishodovane higijenske 

minimume, osigurani su sanitarni uvjeti. Sanitarne knjižice su ovjerene,  vodi se evidencija 

HASAP sustava što nam je kao proizvođaču hrane i zakonska obveza. Asortiman proizvoda 

prilagođavamo  i nekim pitanjima kupaca, odazivamo se svim pozivima i molbama 

neprofitnih organizacija na Lastovu i podupiremo ih s nekim manjim donacijama u smislu 
kruha, bublica kao NK Omladinac, Liga protiv raka, te smo zahtjeve svaki put ispoštovali. 
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U 2015. godini smo nabavili pick up koji zadovoljava distribuciju kruha prema kupcima, a 
vrijednost je cca 32.000,00 kuna.  
Što se tiče RJ Prijevoz, u toku 2015. godine obavljala je svoje radne zadatke za koje je 

oformljena a to je svakodnevni prijevoz putnika, dakle djece, učenika, studenata, 

umirovljenika, radnika i svih turista koji dolaze na područje otoka Lastova. Red vožnje je 

formiran temeljem školskih obveza učenika, rada ostalih institucija na otoku Lastovu i 

voznih redova brodova i katamarana u polasku i dolasku. Vozači su u potpunosti 

osposobljeni za obavljanje linijskog putničkog prijevoza. Na raspolaganju od voznog parka 

imamo 3 autobusa i mini bus Ford kapaciteta 16 mjesta, mali autobus kapaciteta 30 mjesta i 
veliki gradski autobus kapaciteta 60, a možda i više mjesta. Svako je vozilo servisirano i 

uredno registrirano, osigurano, tehnički ispravno, mjerni instrumenti su baždareni od 

ovlaštenih institucija. Tokom čitave godine smo osiguravali i dolazak i povratak naše 

školske djece na Lastovu na van školske aktivnosti, znači judo i nogomet, a u dogovoru s 

njihovim trenerima naravno bez naknade. Poduprli smo i lokalni nogometni klub u smislu 
prijevoza gostujućih momčadi na području otoka Lastova kada je god trebalo. Grad 

Dubrovnik i Libertas su nam donirali 4 autobusa u 2015. godini kojima smo na duži period 

kvalitetnije riješili odvijanje linijskog prijevoza na otoku Lastovu. Autobusi su tu, tako da 

ih vidite. Školovali smo jednog vozača kao profesionalnog vozača autobusa i to nas je 

koštalo otprilike nešto više od 20 tisuća kuna.  
RJ Vodovod u 2015. godini je osiguravala korisnike pitkom vodom, održavala sustav 

cjelokupne vodovodne mreže i sustav desalinizacije. Periodično i mjesečno je rađena 

evidencija mjernih uređaja, odnosno vodomjerila, koja je bila temelj za obračunavanje 

potrošene vode svim fizičkim i pravnim osobama koje tu uslugu koriste. Htio bih naglasiti 

što se tiče sustava desalinizacije da je u potpunosti obnovljen i rekonstruiran mali sustav 

desalinizacije. Ne znam koliko ste upoznati s tim. U polju Prgovo imamo dva sustava 
desalinizacije, jedan je veliki, jedan je mali. Taj mali je onaj što ga zovu „stari američki“, u 

potpunosti smo ga rekonstruirali i on može raditi i u zimskom periodu nam osigurava vodu 

bez ikakvih problema za jedan cijeli radni dan. Uloženo je od tekućih prihoda cca 50 tisuća 

kuna u taj sustav. Nove su tlačne pumpe, konzervacijske pumpe, softver uređaj, elektronika 

itd. Osigurali smo prijevoz vode do područja koja nisu pokrivena vodovodnom mrežom u 

suradnji sa DVD-om Lastovo. Ušli smo i u projekt analize vodno uslužnog područja 19. To 

je područje koje je pokriveno NPKLM vodovodnim sustavom. Znači radimo tlačnu, 

hidrauličnu, kemijsku, biološku i analizu potrošnje i u toj smo RJ kroz 2015.  zaposlili 

jednog stručnog vodoinstalatera. 
Što se tiče RJ Čistoća, u 2015. godini obavljali smo radne zadatke prikupljanja, odvoza i 

odlaganje mješovitog komunalnog otpada za sve fizičke i pravne osobe na području otoka 

Lastova. Odlaganje se vršilo na službenoj deponiji otpada Sozanj. U toku te cijele 2015. 
godine to naše službeno odlagalište, kao što znate, bilo je u postupku sanacije uz potporu 

Općine Lastovo i Fonda za zaštitu okoliša. Osim gore navedenih aktivnosti, u velikom 

obujmu smo si dali truda da se bavimo čišćenjem mjesta Lastova i ostalih naselja na otoku 
Lastovu i  sudjelovali smo i organizirali dosta radnih akcija. Ostvarili smo jako dobar 
partnerski odnos sa Udrugom „Rukatac i piculja“ kroz zajedničke aktivnosti i provođenje  

zajedničkih projekata. Pomagali smo u redovnom čišćenju i košenju Vrtića. Kroz natječaj 

Fonda za zaštitu okoliša smo nabavili novo komunalno vozilo za odvoz komunalnog otpada 

vrijednosti 490.000,00 kuna. Sufinancirali su sa 80%, a 20%  će sufinancirati Komunalac u 

narednih 5 godina kroz redovno poslovanje. Uz sanaciju deponije izradili smo tehničko-
tehnološki elaborat reciklažnog dvorišta, pa smo uz ugovorenu sanaciju uz to dogovorili 

izgradnju građevinskog dijela radova na reciklažnom dvorištu. To je na deponiji dole s 

lijeve strane jedna površina od otprilike 800 m2  koja je spremna da se opremi sa svom 
potrebnom opremom za reciklažu za cjelokupni otok Lastovo. Otprilike vrijednost radova 

900.000,00 kuna. 
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Što se tiče luke Ubli, osigurali smo privez i odvez, opskrbu struje i vode i odvoz 

komunalnog otpada svim brodovima i katamaranima Jadrolinije i ostalim turističkim 

brodovima koji dolaze. U 2015. godini Županijska lučka uprava DNŽ je provela postupak 

nadmetanja za djelatnosti priveza i odveza, opskrbe vode i struje i odvoza otpada na 
području operativne obale luke Ubli. Komunalac se javio na taj natječaj, bio ponuditelj i na 

kraju izabran kao najbolji ponuditelj. Slijedom toga je potpisan Ugovor sa Županijskom 

lučkom upravom na 5 godina. To nam je bilo strašno bitno, jer nam je to jedan neophodan 

prihod u poslovanju, pogotovo u  zimskom periodu. Po potpisivanju tog Ugovora, revidirali 
smo Ugovor sa Jadrolinijom  i osigurali nešto malo veće cijene i naknadu za otprilike 20% 

više. 
Građevinska grupa je formirana u toku 2015. godine na način da je zaposlen jedan stručni 

građevinar, a dijelom i kroz javne radove od strane Općine Lastovo. Usuglasili smo plan i 

program uređenja, pa ste vidjeli neke stvari koje smo odradili. Na početku smo 

rekonstruirali i sredili parapete na ulazu u mjesto Lastovo, arle na Pjevoru, arle ispred crkve  
u Ublima, staza na Groblju, fugiranje skalinadi, neki sitniji radovi na Kneževom dvoru i 

dosta još tih sitnih građevinskih radova općenito mjesta Lastova.  Ugovorili smo kroz 

Komunalca dva velika posla. Jedan je Trg lastovskog poklada kojeg smo i završili u ovoj 

godini i to je 500.000,00 kuna i rekonstrukcija ljetnog kina 165.000,00 kuna. Od Hrvatskih 
cesta smo dobili betonsku galanteriju za uređenje i oplemenjivanje cesta na području 

Općine Lastovo koju ste vidjeli damo već postavili i postaviti ćemo i ovo malo što je ostalo. 

Pomogli smo u uređenju i gradnji šetnica koja je investicija Općine, a to su Korita, Barje i 

Borova. Pomogli smo i lokalnom nogometnom klubu u smislu uređivanju infrastrukture na 

nogometnom igralištu Luža, a to je bilo ugradnja stolica, gradnja potporne ploče na staroj 

svlačioni i postavljanje nekih ograda, proširenje vrata i što smo mogli, to smo pomogli.  
 
To je to što se tiče RJ, sada bih još samo par kratkih crta što se tiče općenito o poslovanju. 

U 2015. godini kao što vidite imamo još jedno trgovačko društvo, znači počeli smo podjelu 

Društva Komunalac d.o.o. koja se nastavlja i ide, riješili smo dug HZZO-a koje je bilo iz 
prijašnjeg duga 60 tisuća kuna, vratili smo veliki dio duga Croatia osiguranju otprilike 150-
200 tisuća kuna, otplatili smo dug za PDV po rješenju Porezne uprave cca od 90-100 tisuća 

kuna, sklopili smo sudsku nagodbu sa Akva projektom koja je bila na 240 tisuća kuna za 

dug iz prijašnjeg razdoblja za izradu projektne dokumentacije za vodovod što ga radimo i 
još neke projektne dokumentacije za vodospremu itd. Sklopili smo sudsku nagodbu koja 
vam je poznata jer je bila na Vijeću, između Hrvatskih šuma i Komunalca koja je vrijedna 

1.650.000,00 kuna. Iz redovnih smo prihoda morali financirati 40 tisuća kuna sudskih 
troškova ostalih sudionika u postupku. Što se tiče nagodbe sa Hrvatskim šumama nagodilo 

se da aktivnostima uređenja šumskih puteva mi u periodu budućeg nekog razdoblja malo po 
malo taj dug anuliramo. Hrvatske šume su nam za dio radova osigurale traktor koji vrijedi 
65.000,00 kuna i koji će ostati u trajnom vlasništvu Komunalca.  S Općinom Lastovom smo 

sudjelovali u izradi Studije energetske učinkovitosti, vršili smo izvještavanje svih institucija 

koje potražuju informacije o poslovanju od Županijskih agencija, organizacija, državnih 

zavoda, županijskih zavoda itd.  U 2015. je izvršen cijeli niz inspekcijskih nadzora u 

Komunalcu, a to su: Vatrogasna inspekcija, Sanitarna, Rudarska,  Inspekcija zaštite okoliša 

i prirode, Vodopravna inspekcija . . .  i svi su oni bili i mogu reći da nismo imali 

značajnijih, čak nikakvih problema. Sve je to prošlo više manje dobro. Dakle u toku 2015. 

godine je osigurana tekuća insolventnost iz redovnih prihoda poslovanja. Uz dosta truda 
podmirivali smo sve tekuće kratkoročne i dugoročne obveze. Plaće zaposlenika su redovno 

mjesečno isplaćivane, investirano je u opremu, postrojenje i sredstava za rad. Ustrajanjem 
radom i zalaganjem, dobrom analizom stanja i dugoročnom strategijom sanacije, 

Komunalca d.o.o. je u 2015. godini ostvario dobitak u poslovanju od 275.000,00 kuna.  
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Ja apeliram na vas kao vijećnike Općinskog vijeća Općine Lastovo da podržite ovo 

Izvješće, da utvrdimo godišnja financijska izvješća i Odluku o raspodjeli dobiti.  
To je to što sam imao reći o aktivnostima, a financijsko izvješće ste pogledali pa ako imate 

pitanja . . . . 
Samo bi još nešto rekao. Prošle godine smo imali zahtjev i to smo ove godine uskladili da 

ukinemo RJ administrativnu tj. to je Zajednička služba i te troškove po ključu 

preraspodijelimo na ostale RJ.  Tako da ako ste gledali ovo financijsko izvješće prijašnja 

2014. i 2015. apsolutno su u raskoraku. Ključ smo odredili na način da smo uzeli broj 

djelatnika u toj RJ puta broj mjeseci u godini u kojoj su radili i to smo stavili u nekakve 
zajedničke troškove.  
 
TONČI GRGUREVIĆ: Ja bih mogao slobodno reći da je konačno kod Komunalca došlo do 

rapidnog napretka u poslovanju. Međutim,  Komunalac tokom jedne godine gubi 

minimalno 12.000,00 kuna u RJ Pekara. Još uvijek. Dalje, ova voda sa Korčule nije 
nekakve kakvoće i  nije kao što je naša voda što se crpi iz našeg vodocrpilišta  Prgova. 
Hoću reći da 01.07. i 01.08. ne bi trebalo ugostiteljima i iznajmljivačima podizati cijenu 

vode, a akonto ove vode i njene kakvoće. Međutim, ima još jedna vrlo dobra stvar što rekli 

na samom kraju vašeg izlaganja, a to je da ste oformili građevinsku grupu pa kako god ona 

bila tehnološki opremljena, jer u zadnjih 32 godine milijuni novaca su izašli iz Lastova zato 

što se prije 32 godine ta građevinska grupa ukinula kao neprofitna, neprofitabilna i 
neprosperitetna itd. možda poradi neznanja vaših bivših kolega, direktora Komunalnog 

poduzeća itd.  Ja ću podržati ovo Izvješće akonto te građevinske grupe jer smatram da je ta 

građevinska grupa egzistirala ovih 32 godine da bi se puno više doprinijelo i u 
zapošljavanju na otoku Lastovo i bila bi dobrobit i Komunalcu a i samoj Općini Lastovo. 
Hvala Vam.  
 
LJUBO JURICA: Ima li pitanja? 
 
STJEPAN JURICA: Unaprijed mogu reći da što se tiče Izvještaja da je sve uredu, a vezano 

za poslovanje. Imam tu neka pitanja koja bi trebalo vidjeti. Vezano je za bilancu stanja, a 
vezano je za osnovna sredstva, pa samo jedno kratko objašnjenje. Nabavljala su se osnovna 

sredstava u 2015. godini, je li tako? 
 
LUČIJANO SANGALETI: Nešto se nabavljalo, nešto je donirano . . . 
 
STJEPAN JURICA: E to mene interesira, vidim da tu ima prilično osnovnih sredstava, 

znači ipak ima tu i donacija, nije uračunata amortizacija na sva osnovna sredstva, 

pretpostavljam da ona koja su donirana da nije. Koliko je donirano i što je donirano. To me 

interesira. 
 
LEO KATIĆ: Rekao je Lučijano maloprije, znači grad Dubrovnik nam je u dva navrata u 

paketu. Znači ne možeš uzeti jedan mini bus, ako nisi uzeo drugi mini bus, jer se radi o 

tome da grad Dubrovnik ima problem kako će rasporediti višak prihoda u 2015. godini 100 
milijuna kuna, govorim o višku prihoda, i tako smo morali pristati i na to što nam za sada ne 

treba jer se oni toga moraju rješavati u paketu. To je donirano. Drugo je što smo kupili 

vozilo za odvoz smeća, to je ugovor između Fonda i Općine.  
 
STJEPAN JURICA: Vezano za kratkoročnu imovinu, potraživanja su se povećala u tom 

smislu, znači nešto se tu povećalo . .  
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LUČIJANO SANGALETI: Tu mi je nešto od građevinskih radova fakturirano, a kako je 

bilanca na 31.12. u biti statičan izvještaj koji govori samo o tome danu, a radi se o Trgu 

lastovskog poklada jer je fakturirano u jednoj, a plaćeno u drugoj godini i normalno da je 

nastalo tako nešto. 
 
STJEPAN JURICA: Dugoročne obveze su isto pošle gore . . . 
 
LUČIJANO SANGALETI: Dugoročne obveze su pošle gore, znači isključivo ove dvije 

stavke koje su naznačene: kredit HBOR-a, to je kredit od prije 12 godina  za nabavku onoga 
prvoga IVEKA kamiona . . . 
 
LEO KATIĆ: ....za što je Općinsko vijeće dalo suglasnost, jamstvo. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Ovaj leasing nam je naš dio za sufinanciranje ovog novog 

kamiona za smeće što smo kupili preko Fonda. Fond je tu rigorozan, on daje 80% , ali 80% 

od cijene osnovnog sredstva bez PDV-a, jer PDV nije opravdan trošak i onda na kraju 

realno ispadne da će oni dati otprilike 63%, a ostatak mi moramo nekako namiriti. 
 
LEO KATIĆ: Inače u tim ugovorima sa Fondom nigdje se ne priznaje PDV, dakle nije 

pitanje samo vozila, nego inače oni to ne priznaju. 
 
STJEPAN JURICA: Ovdje sveukupno gledajući vezano za prihode i rashode i gledajući po 

RJ ne izgleda to tako sjajno. Recimo Pekara je tu prešla nekih 50 tisuća, Prijevoz se nešto 

malo smanjio iako je povećan za nekih 10-15 tisuća kuna, smanjen je prihod od vodovoda, 

vjerojatno je i potrošnja manja. Vidim da su državne potpore skoro pa duplo. Osnovne 

djelatnosti poduzeća su tu negdje. 
 
LEO KATIĆ:  Znači, nema transfera kojeg mi radimo po natječajima, a da idu direktno 

Komunalcu. Sve što piše državna potpora to su ti transferi, a mi moramo dati Izjavu kojom 
ovlašćujemo svoju tvrtku da odradi posao. 
 
STJEPAN JURICA: Amortizacija za 2015. je manja za nekih 50-60 tisuća kuna, je li se što 

otpisalo ili . . .? 
 
LUČIJANO SANGALETI: Je otpisalo se nešto imovine.  
 
STJEPAN JURICA: Mislim, što sam htio reći? Iz početka Izvješće prihvaćam, nije nikakav 

problem, tako da što se tiče ovoga, mislim da je poslovanje Komunalca poslije malo dužeg 

vremena i višak prihoda. Znači ovo ja prihvaćam.  
 
LEO KATIĆ: Ovdje se vidi svakodnevna briga i trud i svi znamo kakvi su odnosi i koji su 
problemi poslovanja i da sve moramo nadograđivati. Činjenica je da ne damo da se 

rasipljemo bez veze i dolazimo u neke određene omče oko vrata da bi sebi stvarali sutra još 

veće probleme. Tako da mislim da sa ovim Izvješćem moramo biti zadovoljni s tim da nas 
čeka još puno posla.   
 
LJUBO JURICA: Ima li još tko što za reći? Ja bih direktoru Lučijanu, najprije kao obični 

lastovac građanin, a onda kao predsjednik Vijeća, pohvalio za sve što je napravio, vratio 

dugove, a zamolio bih i njega i načelnika kada bi mogli početi uređivati neke detalje po 

Lastovu kao što su parapeti koje ste maloprije spomenuli, jer ima još puno toga za odraditi.  
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LEO KATIĆ: Mi imamo ogromnih obveza, imamo rokove. Mi smo već mjesec dana u 

poslu, a bit će i dva na šahtama za vodovod.  
 
STJEPAN JURICA: Ova potraživanja kratkoročna, je li isto tu pola milijuna . . . 
 
LUČIJANO SANGALETI: Jesmo, razgovarali smo o tom. To je tu, recimo od ovih 

prošlogodišnjih na ovogodišnji,  tu se kriju ti fakturirani građevinski radovi koji su onda 
naplaćeni u 2016. godini. Kada pogledate fizičke osobe, to se konstantno smanjuje, znači 

dali smo si truda i radimo pritisak, jer moramo. Ja moram od nečega isfinancirati.  Zapravo 

se cijelo Izvješće se može sastaviti u samo pola ove rečenice: tekuća solventnost je 
osigurana da se sve tekuće i dugoročne obveze podmiruju i plaće idu, eto, a to je najteže 

osigurati.  
 
MARGARET HROPIĆ: Koliko traje tvoje radno vrijeme Lucijano, je li preko 8 sati dnevno 
ili . . . . 
 
LEO KATIĆ: Imaš i prekovremenih. 
 
LUČIJANO SANGALETI: A što da vam kažem o tome? 
 
MARGARET HROPIĆ: Moraš reći koliko truda sebi daješ. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Bože sačuvaj, zato što sam imao gradilište smeće, gradilište 

vodovod, podupirali smo i šetnice, imali smo poslije toga Trg . . . . ili su nadzori ili su 
radovi, ja to uopće ne doživljavam. Ja to mogu, meni nije problem raditi od 07-19, nema 
problema.  
 
MARGARET HROPIĆ: To se i vidi, mlad si i imaš radni elan.  
 
LUČIJANO SANGALETI: Nema rezultata ako se ne radi dugoročno.  
 
LJUBO JURICA: Ako više nema nitko ništa, ja bih stavio točku na glasanje.  
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 
 

Z a k l j u č a k 
 

Usvaja se Izvještaj o poslovanju za razdoblje od 01.01.-31.12.2015. godine poduzeća 

Komunalac  d.o.o. Lastovo. 
 
LEO KATIĆ: Moramo donijeti još dvije odluke uz ovaj zaključak.  
 
LJUBO JURICA: U redu, stavljamo na glasanje Odluku o utvrđivanju godišnjih 

financijskih izvještaja za Komunalac 
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 
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Odluka o utvrđivanju godišnjih financijskih izvještaja za 
Komunalac d.o.o. za 2015. godinu 

 
 
 
 
Temeljem odredbi Zakona o trgovačkim društvima (NN 111/93, 34/99, 121/99, 52/00, 
118/03, 107/07, 146/08, 137/09, 125/11, 152/11, 111/12, 68/13, 110/15) i Zakona o 
računovodstvu (NN 78/15, 134/15) , Općinsko vijeće utvrđuje  financijske izvještaje za 
2015. godinu i to: 
 

- Bilancu s aktivom/pasivom u visini 4.955.026,00 kn. 
- Račun dobiti i gubitka s dobiti od 275.250,00 kn. 

 
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 
 

O D L U K A 
o raspodjeli dobiti Društva Komunalac d.o.o. za 2015. godinu 

 
Temeljem usvojenih godišnjih financijskih izvještaja, dobit za 2015. godinu iznosi 

275.250,00 kuna, te će se upotrijebiti za pokriće gubitka Društva iz prethodnih godina. 
 
 
 
TOČKA 2. VODOVOD I ODVODNJA LASTOVO d.o.o. IZVJEŠTAJ O 

POSLOVANJU ZA RAZDOBLJE OD 16.03.2015. DO 31.12.2015. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Isključivi razlog što smo, prvo vi donijeli odluku, a onda i 
Općina Lastovo krenula u osnivanje još jedne javne firme, a to je Vodovod i odvodnja 

Lastovo d.o.o., jer Zakonom o vodama koji nas je natjerao da sve vodne firme se mogu 
isključivo baviti vodovodom, javnom vodoopskrbom i javnom odvodnjom i nikom drugom 
djelatnošću, pa je to tako registrirano u Trgovačkom sudu. Primijetili ste da je period 

poslovanja od 16.03.2015. kada je osnovana pa do kraja godine. Ova firma aktivno nije 
radila niti jedan posao, osim posla gradnje vodovoda ogranka prema Skrivenoj Luci kroz 
2015. godinu. Mi smo kroz trgovačko društvo Vodovod i odvodnja Lastovo d.o.o. osigurali 

za taj projekt sufinanciranje sredstvima Hrvatskih voda od 80% i izvođači radova nas tu 

prate i imaju razumijevanja i posao ide, mogu reći sada u ovom trenutku da je pred kraj. 
Međutim, vratimo se na 2016. Primijetiti ćete da je normalan gubitak iskazan i to isključivo 

iz jednog razloga  što su ova sredstva koja su osigurana tu u prihodima, sredstva od 80% 
koje osigurala u tom trenutku 2015. Hrvatske vode, prenesena su izvođačima radova 

izgradnje i stručnom građevinskom nadzoru, a ovaj ostatak je iskazan kao gubitak. Naša 

obveza od 20%  za te iste radove koje smo mi, mogu sada to reći, dijelom se mučimo, 

jednostavno smo se tu postavili idemo raditi, a poslije ćemo rješavati problem plaćanja. 

Nije malo, ali na cjelokupni iznos, nije problem izračunati koliko je 20%. To će nas ugušit, 

ali jednostavno se mora raditi i dovesti projekt do kraja, a valjda će se naći sredstva.  
Drugo vam nemam što reći. Isključivo ova firma je u 2015. funkcionirala i bila otvorena za 
ovaj projekt,  ako u budućem periodu bude nešto još iz programa Hrvatskih voda, to će ići 

kroz ovu firmu. 



 8 

Napomenuo sam vam da je počela podjela Društva Komunalac d.o.o. Proces podjele je 

izvješten u sudskom registru, donijeli su rješenje, imamo revizora koji nas prati i radi 

procjenu, dio Društva koji je vezan za vodne usluge iz Komunalca će morat procjenom 

izvučen i stavljen u sredstva Vodovod i odvodnje. Kako taj proces traje, ugovore smo 

potpisali i krenuli raditi. To je to što se tiče Vodovoda i odvodnje Lastovo d.o.o..  
Nemamo niti jednog zaposlenog, a ja sam tamo direktor na papiru, zapravo volonter. To 
nije ništa čudno. Primjeri dobre prakse u Hrvatskoj to pokazuju. Na Krku je isto urađeno.  
 
LEO KATIĆ: Pričamo o tome mjesecima, o investicijama, svjesno to činimo, inače nećemo 

ništa napraviti. Dogodilo nam se 29.12. prošle godine da su nam obećali  iz Fonda sredstva, 

nisu nam odobrili pa je naš Proračun zbog toga doživio krah. To nije tajna, jer je 29.12. 
utvrdili da sredstva Hrvatskih voda  nisu iz Europskog fonda, nego naša sredstva. Mi smo 
sada imali dva sastanka sa Tolišićem ministrom, vezano za rješenje tog problema. Ja mogu 

reći da ćemo dio tih dugovanja riješiti iz pozicije sredstava koja su se nekada zvala 
„haborska“, a to sa HABOR-om nema veze, tako ih svi zovu. Tako ćemo tu s pozicije 

vodoopskrbe gdje Općina Lastovo postoji kao korisnik, dio sredstava transferirati i da 

ćemo, na žalost, ja se neću žaliti na Vladu, na ništa, ali mi smo imali taj sporazum s 
Tolušićem, ministarstva više ne rade. Mi ćemo ovo dovesti do kraja i to mora ići iz 

najmanje dva razloga. Prvi razlog je taj što moramo završiti vodovod da bi ušli u plan za 

2017. godinu, a do kraja listopada moramo završiti Studije, koje je rekao Lučijano. To je 

bila i rasprava na Skupštini NPKLM vodovoda. Bez tih Studija koje će potvrditi ja 

godinama, Tonči, Kruno da je nešto bijelo, da nije kvalitetno, da je taložno, da nam je cijev 
u Zaklopatici loša itd. to ti dokumenti moraju potvrditi. To su firme koje netko treba platiti. 
Na svu sreću, to će platiti Hrvatske vode. Nama je to bilo najvažnije. Bez tih papira koji 

moraju biti i bez koncesijskog rješenja Lastova, Korčule i Mljeta, nema plana 2017. godine. 

Unaprijed znamo da bez tih papira nema Europskog fonda. Europa ne daje nikome pare, vi 
morate imati papire, mi ćemo ih pokušati osigurati da netko drugi plati da bi ušli u plan 

2017. godine i da to bude kako je, a nama je plan riješiti problem Zaklopatice, glavni 

cjevovod vodospreme ulaz u naselje i drugi problem vodosprema Ubli, ulaz u naselje 
Pasadur. To nam je plan, te dvije stvari moramo riješiti, ako neće Hrvatske vode, morat 

ćemo sami, jer je veliki broj potrošača i velika izgrađenost u Zaklopatici, a turistička zona 

Pasadur ne ide bez vodovoda. Dakle, sve je jedno s drugim povezano. Tako da mi na tome 
radimo. Firma je iz tih razloga u poziciji u kojoj je, što znamo mi, Hrvatske vode i 

Ministarstvo, jer nije bio moguć ugovor između Hrvatskih voda i Komunalca i zato smo po 

onom Zakonu morali osnovati firmu koju ćemo i dograđivati. Kada se napravi ovaj proces 

koji traje više mjeseci o procjeni, izdvajanju itd. ta će firma danas sutra biti prava firma, jer 

će sve ono što je vezano za vodnu infrastrukturu biti u toj firmi. Toliko. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Ja bih samo nadopunio vezano za odvodnju. Znači, pripremamo 

dokumentaciju za financiranje cjelokupne dokumentacije odvodnje otoka Lastova, znači 

mjesto Lastovo i ostala naselja, na način da se financira iz Europskih strukturnih 

investicijskih fondova . Samo toliko. 
 
LEO KATIĆ: Treba reći da radimo cijeli otok Lastovo, jer nam pojedinačne odvodnje ne 

prolaze zbog minimalizma. Mi smo program koji je nekada govorio o naseljima, mi smo to 
promijenili i pretvorili u projekt otoka Lastova.  
 
LUČIJANO SANGALETI:  Mi imamo jedno Idejno rješenje iz 2006. godine, ali samo 

mjesta Lastova, to smo proširili na ostala naselja i nadamo se da ćemo uspjeti isfinancirati 

cjelokupnu dokumentaciju kroz te strukturne fondove. 
 



 9 

LJUBO JURICA: Ima li pitanja? 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Voda od 01.07. i 01.08.. kakvoća, poskupljenje za  . . . 
 
LEO KATIĆ: Donijet ćemo odluku sutra, ali dobar prijedlog. Slažem se s tobom što 

govoriš, jer mi smo svi potrošači. 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Znači postoje još uvijek gubici vode, ono što je zahvaćeno i što je 

fakturirano, tko će to platiti. 
 
LEO KATIĆ: A tko je plaćao ovo što smo u gubicima. Uvijek plaća potrošač. Gubici u 

NPKLM vodovodu su 61%, za mene je to nevjerojatan podatak. 
 
LJUBO JURICA: Ima li pitanja u vezi Izvještaja? 
 
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 
 

Z a k l j u č a k 
 

Prihvaća se Izvješće o poslovanju Vodovoda i odvodnje Lastovo d.o.o. za razdoblje od 

16.03. do 31.12.2015. godine. 
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 
 

O D L U K A 
o pokriću gubitka Društva 

 
Temeljem usvojenih godišnjih financijskih izvještaja, gubitak za 2015. godinu iznosi 

620.137.00 kuna, te će isti pokriti Općina Lastovo kao vlasnik Vodovoda i odvodnje 

Lastovo d.o.o. 
 
 
 
Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 
 

Odluka o utvrđivanju godišnjih financijskih izvještaja 
Za Vodovod i odvodnju Lastovo d.o.o. za 2015. godinu 

 
Temeljem odredbi Zakona o trgovačkim društvima (NN 111/93, 34/99, 121/99, 52/00, 
118/03, 107/07, 146/08, 137/09, 125/11, 152/11, 111/12, 68/13, 110/15) i Zakona o 
računovodstvu (NN 78/15, 134/15), Općinsko Vijeće utvrđuje financijske izvještaje za 
2015. godinu i to: 
 
 

- Bilancu s aktivom/pasivom u visini 99.856,00 kn. 
- Račun dobiti i gubitka s gubitkom od 620.137,00 kn. 

 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja. 
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TOČKA 3. VIJEĆNIČKA PITANJA 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Ulica lastovskih knezova, ona meja, bilo je rečeno . . .  
 
LEO KATIĆ: Meja ispada ničija 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Bilo je rečeno da kada se srede ovi malo krupniji radovi da će doći 

u postupak. 
 
LEO KATIĆ: Tako je, imamo problem na vodovodu i čim tu završimo, preći ćemo na ovo. 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Ja sam samo napomenuo da imate u vidu. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Ja ne znam koja je to meja. 
 
LEO KATIĆ: To je prema Toniju gore. Nema potrebe elaborirati. Moramo to privesti kraju.  
 
MARGARET HROPIĆ: Ja bih isto nešto dodala, a Komunalac je tu tema. Neki dan onaj 

požar tamo, ja nisam ništa vidjela, ali može li se to malo dovesti u red. To je privatno 
vlasništvo, ali činjenica je kada stvari idu van kontrole, da se onda opet može dogoditi 

problem koji može zakomplicirati stvar. 
 
LUČIJANO SANGALETI: Ja ću početkom tjedna sjesti s tim svojim, usput i zaposlenikom, 
i u biti vidjeti njegovo razmišljanje i pod dva reći mu svoje razmišljanje, a ono je u biti bez 

kompromisno i jedino da se ta situacija rješava u nekom vremenskom periodu, da li je to 10 

dana ili 100 dana neću to uvjetovati apriori, ali moram imati od njega nešto. 
Ja sam njega upozoravao i prije, ali sada će se to riješiti. 
 
MARGARET HROPIĆ: Ako je činjenica da je osim novaca u današnje doba i da o tome 

ima županijski planovi kako se s tim postupa, imamo kako se  . . . možda imamo i to . . . 
 
LEO KATIĆ: Znaš kada će se to ostvariti na području Županije? Ako poživimo. . . . 

Županija je dala 16 milijuna kuna na papire . . . Mi na Lastovu moramo sami rješavati svoj 

problem. To hoću reći. 
 
TONČI GRGUREVIĆ: Krov na sv. Antuna i sv. Josipa i sv. Marije u polju, a tada kada je 

Općina Lastovo dobila radove, tražila je izvođača i po meni je to bilo nekvalitetno jer je 

odmah došlo do urušavanja. Ja smatram Općinu Lastovo odgovornom, zato što tada niste 

dozvolili da ide na natječaj da to radi netko stručan. Propast će taj interijer unutra. Mi smo 
to mislili sanirati, restaurirati . . .  
 
MARGARET HROPIĆ: Netko se treba uhvatiti tog cjelokupnog projekta jer to zahtjeva 

cijelu rekonstrukciju.  
 
TONČI GRGUREVIĆ: Ovaj je svećenik odličan, fali mu malo poduzetništva, prema tome 

netko bi trebao . . . . 
 
STJEPAN JURICA: Tu je i crkva sv. Roka.  
Bio sam svjedok, mislim da je bilo proljeće, u dva puta u vrlo kratkom vremenu nije vozio 

autobus do trajekta. Ne mogu vjerovati da sam baš ja naletio dva puta.  
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LUČIJANO SANGALETI: Ja vam tu samo mogu reći da se tu radi konstantno o jednoj 

osobi koji ima svoju viziju rada. Ja recimo imam svoju viziju rada, odradio sam i razgovor, 
pa čak i sa načelnikom Općine nedavno, situacija je došla do razine da je bilo neizdrživo. Ja 
to više nisam mogao tolerirati. Međutim, evo sada imamo naznake da će to ići u dobrom 

smjeru.  Ljeto, čini mi se, funkcionira bez greške, nisam dobio neke informacije.  
 
LEO KATIĆ: Znači, odradili smo trojni sastanak prošli tjedan, pokušali smo čovjeku 

objasniti da je posao posao i nadamo se da je čovjek razumio i shvatio i da neće biti 

problema. Mi imao tri datuma, razgovarali smo o tome, radi se o istoj osobi. 
 
LJUBO JURICA: Ima li još pitanja? Kako nema pitanja, ja zaključujem sjednicu. 
 
Dovršeno u 20.15 sati. 
 
 
 
 
 
Prema tonskom zapisu                                                                             Predsjednik 
zapisnik napisala                                                                                 Općinskog vijeća  
 
Gordana Šutić                                                                                          Ljubo Jurica 
 
 
 
 


